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PROTOKÓŁ NR 1/2015 

z posiedzenia Gminnej Rady Seniorów 

 w Nowym Mieście nad Pilicą 

w dniu 01 grudnia 2015r. 

 

 W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji wg załączonej listy obecności  

do niniejszego protokołu oraz: 

 

1. Burmistrz Miasta i Gminy   p. Mariusz DZIUBA 

2. Przewodniczący Rady Miejskiej  p. Tomasz PIETRUCHA 

3. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  p. Elżbieta ZARAŚ 

4. Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Bartosz GULINA 

 

Posiedzeniu przewodniczył p. Tomasz Pietrucha – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

Przyjęto następujący porządek posiedzenia: 

1. Ukonstytuowanie się Gminnej Rady Seniorów, omówienie Statutu, regulaminu 

pracy oraz powołanie przewodniczącego, wiceprzewodniczącego oraz sekretarza. 

PKT 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu swoim i Pana Burmistrza  przywitał 

zaproszonych gości na pierwszym posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów w Nowym 

Mieście nad Pilicą, która została powołana Uchwałą Nr XIII/70/2015 z dnia 24 września 

2015 w sprawie utworzenia Gminnej Rady Seniorów w Nowym Mieście nad Pilicą i 

nadania jej statutu. Podziękował, że jako organ doradczy, opiniotwórczy, inicjatywny 

zechcieli Państwo rozpocząć współpracę z Radą Miejską i służyć jej swoim 

doświadczeniem i pomocą. 

Przedstawił program posiedzenia, obejmujący omówienie regulaminu i statutu Gminnej 

Rady Seniorów, wręczenie zaświadczeń stwierdzających przynależność  

do Gminnej Rady Seniorów, powołanie przewodniczącego, wiceprzewodniczącego oraz 

sekretarza. Poinformował, że Przewodniczący Rady Seniorów będzie zapraszany na 

wszystkie posiedzenia Komisji Stałych oraz Sesje. Za bieżącą współpracę decyzją 

Burmistrza odpowiada sekretariat Rady Miejskiej. Następnie zapoznał z organizacją  

i trybem działania Rady Seniorów. Zapewnił, że jako Rada Miejska chcemy słuchać 

tego co mają państwo nam do przekazania. 

Następnie głos zabrał Pan Burmistrz, który po powitaniu wszystkich zebranych 

podziękował za przyjecie  zaproszenia do współpracy. Poinformował, że od jesieni 

zeszłego roku wszystkie Sesje Rady Miejskiej, Komisje są nagrywane, zapraszani są na 

nie wszyscy sołtysi, mieszkańcy. Chcemy, by nasza praca była przejrzysta  

i chcemy korzystać z podpowiedzi mieszkańców co należy zrobić w naszej Gminie. Tak 

jak Gminna Rada Seniorów, została powołana Młodzieżowa Rada Gminy. Chcemy, by 
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tak starsi jak i młodsi mieli coś do powiedzenia, przekazali nam swoje uwagi jak należy 

postępować by dokonać pewnych istotnych dla wszystkich zmian. 

Poinformował, że budynek po byłej Bibliotece zostanie wyremontowany by tam 

stworzyć typowe miejsce dla Seniorów, gdzie będą mogli się spotykać. Czekam również 

od Państwa na propozycje, co byście chcieli mieć w tym budynku. Dziękując za podjęcie 

współpracy ja jako Burmistrz i Rada Miejska zapewniam, że będziemy działali tak by 

seniorzy w naszej gminie byli zauważani i doceniani. 

Następnie odbyło się wręczenie przez Burmistrza oraz przedstawicieli Rady Miejskiej 

zaświadczeń członkom stwierdzające przynależność do Gminnej Rady Seniorów. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że ma nadzieję na częstą i owocną 

współpracę z nowopowstałą Radą Seniorów a następnie poprosił o dyskusję na temat 

bieżących problemów naszego samorządu. 

Ponownie głos zabrał Pan Burmistrz przypominając, że jak wcześniej już wspomniał, 

budynek po byłej bibliotece zostanie wyremontowany. Zostanie utworzone 

pomieszczenie z przeznaczeniem na gabinet fizykoterapii dla osób starszych, pokój 

socjalny, min sala komputerowa z możliwością nauki obsługi. 

Głos zabrał Pan Lech Staniszewski dziękując władzy za umożliwienie powołania 

Gminnej Rady Seniorów. Zapewnił o dobrej współpracy i zaproponował wybór  

w sposób demokratyczny przedstawicieli Rady Seniorów. Na Przewodniczącego 

zasugerował Pana Jana Trzaskowskiego, na Wiceprzewodniczącą Panią Zofię 

Dworakowską, oraz na Sekretarza Panią Zofię Sarnecką. W związku z brakiem innych 

propozycji, przeprowadzono jawne głosowanie za podniesieniem prawej reki.  

Ww. propozycja została jednogłośnie przyjęta. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej w imieniu swoim oraz władz pogratulował nowo 

wybranym przedstawicielom Gminnej Rady Seniorów. Następnie przeszedł do dalszej 

dyskusji dotyczącej strategii rozwoju Nowego Miasta, planu zagospodarowania 

przestrzennego, kwestii dotyczącej SP ZOZ w Nowym Mieście, oraz Liceum 

Ogólnokształcącego, poczym oddał głos Panu Janowi Trzaskowskiemu. 

Pan Przewodniczący Gminnej Rady Seniorów na wstępie podziękował za zaufanie  

i wybór, stwierdził – że pomimo wieku senioralnego możemy coś zrobić dla naszego 

społeczeństwa by ożywić nasze miasto, poprawić funkcjonowanie służby zdrowia  

i działania na rzecz seniorów. Myślę również, że nasze propozycje będą przydatne 

naszym władzom w podejmowaniu decyzji. 

Następnie Głos zabrała Wiceprzewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Pani Zofia 

Dworakowska dziękując za zaufanie i wybór. Podziękowała Panu Burmistrzowi oraz 

obecnym władzom za przejęcie Liceum Ogólnokształcącego. Stwierdziła, że liceum 

oraz pozostałe szkoły biorą czynny udział w różnych uroczystościach patriotyczno-

religijnych na terenie naszego miasta. 

Głos zabrał Pan Burmistrz wyjaśniając zebranym jak doszło do przejęcia przez Urząd 

Gminy Liceum Ogólnokształcącego. Tradycja i prestiż nie pozwoliły by  

na zamknięcie ww. szkoły. Koszty utrzymania są w granicy 1/3 całego budżetu 
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finansowego. Była to ważna decyzja, by szkoła nie została usunięta z mapy naszego 

miasta. Pan Burmistrz poinformował, że na wiosnę odbędą się wybory na nowego 

dyrektora szkoły. Zaznaczył również, że stworzenie nowych kierunków będzie miało 

wpływ na pozyskanie większej ilości młodzieży, a my ze swej strony będziemy dokładać 

wszelkiej pomocy w realizacji zamierzonych celów. Następnie przeszedł  

do kwestii planu zagospodarowania przestrzennego, mówiąc o nieścisłościach jakie w 

sobie kryje. Podał kilka przykładów, wśród których znajduje się między innymi 

zakupiony od Agencji Mienia Wojskowego teren po byłej Jednostce Wojskowej gdzie 

znajdowało się zawsze boisko, a w planach zagospodarowania przestrzennego jest  

to teren tylko pod budownictwo. Dlatego też,  plany związane z tym miejscem na 

wybudowanie nowego boiska, kortów tenisowych   nie mogą być zrealizowane. 

Podobnie jest z terenem nad Pilicą, gdzie również chcieliśmy zainwestować  

w infrastrukturę turystyczną, ale jak się okazuje i tam  nie jest przewidziana taka 

działalność. Dlatego wiele z zamierzonych przez nas celów nie może zostać 

zrealizowana. Zarówno czas jak i koszt zmiany takiego planu są ogromne. By coś zrobić 

musimy najpierw zmienić projekty, dlatego sukcesywnie możemy osiągać zamierzony 

cel. 

Następnie głos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiając sytuację 

jaka znajduje się w SP ZOZ mówiąc o złej sytuacji finansowej tej placówki, o ciężkiej 

pracy lekarzy, którzy nie mogą w pełni tak jak by to chcieli wykonywać  swej pracy, bo 

brak jest pieniędzy. Mówiła o braku lekarzy, o ciężkiej pracy przed którą stoi nowa 

dyrekcja SP ZOZ. Poprosiła o pomoc w rozwiązaniu tych kwestii. 

W nawiązaniu do powyższych problemów Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, by 

Rada Seniorów stała na straży w gospodarowaniu budżetem, służyła radą  

w podejmowaniu ważnych decyzji. Siłą samorządu jesteśmy my mieszkańcy, dlatego 

prosimy poruszać wszystkie problemy jakie państwa nękają. My jako władza nie 

ingerujemy w prace organizacji pozarządowych. Prosimy tylko o wykorzystywanie 

umiejętności osób prowadzących działalności z naszego terenu. Starajmy się zatrzymać 

jak najwięcej osób w Naszym Mieście. Mówmy o tym co chcemy zmienić. 

Na stronie Urzędu Miasta i Gminy powstanie zakładka, gdzie podobnie jak z sesji Rady 

Miejskiej tak i z posiedzeń Gminnej Rady Seniorów oraz Młodzieżowej Rady Gminy 

protokoły będą do wglądu społeczeństwa. 

Wydawanie publicznych pieniędzy nie może mieć przyzwolenia na niegospodarność. 

Jesteśmy po to by nie dopuścić do takiej sytuacji. 

Głos zabrała Pani Sekretarz Gminnej Rady Seniorów Zofia Sarnecka dziękując  

za wybór oraz zaufanie. Stwierdziła – jest to ogromnie ważne, by społeczeństwo 

wiedziało jak najwięcej co dzieje się w naszej gminie, z jakimi problemami zmaga się 

władza po poprzednikach i nie chwali się tym co mimo tego osiągnęła. Mało się o tym 

mówi, dlatego zamieszczanie protokołów z sesji na stronie uważam za bardzo dobre 

rozwiązanie. Nie bójmy się o tym mówić, wspólnie rozwiązujmy nasze problemy, 

przecież po to jesteśmy. 
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Następnie głos zabrał pan Burmistrz mówiąc o niejasnościach jakie pozostawiła  

po sobie uprzednia władza. Zakończyły się sprawy w sądach dotyczące niektórych osób 

z wygraną po ich stronie. My jako władza samorządowa przeprosiliśmy ich  

za poprzedników. Jest wiele nowych spraw, których rozwiązania czekamy w sądzie. 

Mówię tu o nękającej chyba nas wszystkich sprawie SP ZOZ . Co zrobić, by nie 

dopuścić do zamknięcia lub przejęcia ZOZ przez spółkę. Finanse gminy jak  

i starostwa są małe by pomóc tej jednostce. Ktoś powinien ponieść odpowiedzialność 

za ten stan w jakim obecnie znajduje się ZOZ. 

Jesteśmy otwarci na wszystkie propozycje, Do urzędu przychodzą ludzie z różnymi 

problemami o który z poprzednimi władzami nie mogli porozmawiać. Przyjmowani są 

wszyscy bez względu na to  z jakich środowisk pochodzą. W miarę naszych możliwości 

staramy się im pomóc, doradzić w jaki sposób rozwiązać dany problem. 

Wprowadziłem w naszym  urzędzie bezpłatną  pomoc prawną dla wszystkich 

mieszkańców w każda środę przyjmuje radca prawny w godzinach od 13ºº - 16ºº. 

Z porad tych korzysta bardzo dużo ludzi, dziękując później za to, że nie musieli jechać 

do odległego Grójca, czy innych miejscowości i dodatkowo za poradę zapłacić. 

W miarę naszych możliwości staramy i będziemy się starać pomagać i służyć 

mieszkańcom. Po to tu jesteśmy. 

Głos zabrała Pani Teresa Kotaniec Celej pytając, kiedy można się spodziewać oddania 

do użytku budynku po byłej bibliotece. 

Odpowiadając Pan Burmistrz stwierdził, że w miarę możliwości finansowych będziemy 

się starać jak najszybciej wyremontować obiekt, a na ten czas mogą państwo korzystać 

na swoje spotkania z saki konferencyjnej.    

Dziękując Pani Teresa Kotaniec Celej wystąpiła z propozycją zorganizowania w tej sali   

seansów filmowych, po których to seniorzy mogliby prowadzić dyskusję. 

Propozycja spodobała się . Pan Burmistrz  poinformował, że taką działalnością jak 

odczyty, luźne rozmowy, spotkania czy filmy powinna zająć się Biblioteka która mieści 

się w budynku na dole.  Rozmowę taką  przeprowadzimy z Panią  Dyrektor. 

Dziękując za powołanie Gminnej Rady Seniorów, Pan Przewodniczący Rady Seniorów 

obiecał owocną  współpracę. 

Na koniec zrobiono pamiątkowe zdjęcia. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Szczegółowa treść posiedzenia Gminnej Rady Seniorów jest zarejestrowana  

na nośniku cyfrowym do dyspozycji w Biurze Rady. 

 

Protokołowała Przewodniczący Rady Seniorów 

Marzanna Krupka Jan Trzaskowski 

 


